
Kære alle 

Lynetteholm-gruppen holdt møde d. 12. oktober med følgende dagsorden: 

 

1. Borgermøderne: Evaluering af mødet d. 11. okt., incl. pointer herfra til brug for høringssvar samt 

udeståender om mødet d. 25. okt 

2. Høringssvar om idéfasehøringerne om ØR og M 

3. Høringssvar om den strategiske miljøvurderin 

4. Eventuelt, incl. næste møde 

 

Borgermødet d. 11. oktober blev vurderes som nyttigt og succesfuldt. Jens Kvorning og Otte Anker Nielsen 

havde leveret solide oplæg, som både indeholdt relevante indspil til høringssvarene om idéfasehøringerne 

og oŵ SMV’eŶ, ligesoŵ de var et godt afsæt for eŶ leveŶde debat oŵ byudvikling og trafikal infrastruktur i 

Østhavnen. Blandt pointer at bygge videre på i høringssvarene var tætby versus spredt by, trafikprognoser 

og deres grundlag, den indre perimeters udformning (fliget linje) og muligheden for underjordisk 

infrastruktur inden jordopfyldning. 

Udestående spørgsmål om borgermødet d. 25. okt. vil Frode tage op med sekretariatet. 

 

Til brug for udarbejdelse af høringssvar havde Jacob forud for mødet udarbejdet udkast om 

idéfasehøringerne om østlig ringvej og metrolinje M5 samt til høringssvaret om den strategiske 

miljøvurdering. Især drøftedes idéfasehøringerne, hvor fristen for afgivelse af høringssvar er d. 31. oktober, 

hvorfor udkastet må forelægges LU d. 26. oktober. Der var enighed om at høringssvaret efter en kort 

præambel om bl.a. klimabelastning må indeholde afsnit om hhv. metro og østlig ringvej. Førstnævnte vil 

komme ind på linjeføring (også til Holmen/Operaen), tunnellægning, finansiering og behovet for 

kapacitetsforøgelse. Sidstnævnte vil komme ind på alternativer til højere bilrådighed, tilslutningsanlæg og 

trafikbegrænsninger i centrum/Christianshavn. 

Det aftaltes, at Jacob reviderer udkastet i lyset af drøftelsen, hvorefter ny version fordeles mhp. skriftlige 

kommentarer, således at endeligt udkast kan sendes til sekretariatet senest d. 21. okt. og fordeles sammen 

med LU-dagsordensmaterialet. 

 

Hv.a. høriŶgssvaret oŵ SMV’eŶ drøftedes indholdets hovedkomponenter på baggrund af en 

indholdsoversigt udarbejdet af Jakob. De af Jacob udarbejde elementer i høringssvaret blev der ikke tid til 

at gå i dybden med. Visse afsnit vil kunne læne sig op af de elementer der indgår i idéfasehøringssvarene. 

Også her tilbød Jacob at opdatere og fordele en ny version af udkastet. Lars tilbød at orientere sig i SMV-

dokumenternes vurdering af de kumulative effekter af udbygningen af Østhavnen, herunder de effekter der 

er forbundet med klimasikring/dokport i Kronløbet. 

 

Det aftaltes at næste møde afholdes i Beboerhuset d. 26. okt. kl. 16.30-18, dvs. umiddelbart forud for LU-

mødet samme dag. Hovedemnet for mødet vil være SMV-høringssvaret. 

@ Sekretariatet: Tak om I vil reservere lokalet i Beboerhuset. 

Endvidere aftaltes at holde møde i LYN-gruppen i ugen der starter mandag d. 21. november mhp. 

færdiggørelse af SMV-høringssvaret således at det kan sendes til sekretariatet mhp. fordeling sammen med 

LU-dagsordensmaterialet til LU-mødet d. 30 nov. 

 

Deltagere: Jacob Fuchs, Lars Josephsen, Claus Bendixen og Frode Neergaard (referent) 
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